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Zoetermeer, 14 april 2022 

Optimaal recyclepercentage met fijnmazig inzamelsysteem 

 

Inlevergemak voor de consument  

Om de wettelijke inleverdoelstelling van 90% voor statiegeld te behalen is een goedwerkend en 

laagdrempelig inzamelsysteem essentieel. Een goed werkend innamesysteem begint bij de consument. 

Om verwarring bij de consument te voorkomen en het zo eenvoudig en makkelijk mogelijk te maken, 

dienen drankblikjes ingeleverd te kunnen worden op dezelfde plek waar de consument zijn/haar 

andere statiegeldverpakkingen ook inlevert. Ongeveer 70% van de drankblikjes wordt verkocht via de 

supermarkten. Daarom vindt MVN het van belang dat de verkooppunten ook innamepunten voor 

statiegeldblikjes worden. Dat zijn naast de supermarkten ook alle andere verkooppunten, zoals 

kiosken, bioscopen, cafetaria’s en bemande tankstations. Bovendien is het belangrijk dat consumenten 

voor alle blikjes waarover ze statiegeld hebben betaald hun statiegeld terug kunnen krijgen. De 

innamepunten van statiegeldblikjes moeten dan ook gedeukte blikjes kunnen innemen. 

Goede transparantie en eenduidigheid  

Het systeem moet volledig onafhankelijk, transparant en eenduidig zijn. MVN denkt daarbij aan het 

integreren van het statiegeldsysteem voor drankblikjes in de organisatie voor de PET-flesjes, dus via 

Statiegeld Nederland. Dit is duidelijker voor de consument.  

Belangrijk is wel dat er geen kruisfinanciering kan plaatsvinden tussen de kosten en opbrengsten van 

het statiegeldsysteem voor PET-flesjes en voor drankblikjes. Alle opbrengsten, zowel van de 

ingezamelde volumes, als de niet uitgekeerde statiegelden, dienen te worden toegerekend aan de 

verschillende materialen. Dit met als doel, het verhogen van de inzameling, het zo efficiënt mogelijk 

inrichten van de statiegeldsystemen en om de kosten voor de hele keten zo laag mogelijk te houden. 

Complexiteit en timing 

Een goede en tijdige afstemming binnen de gehele keten over de feitelijk implementatie is voor de 

blikketen uitermate belangrijk. Fabrikanten willen voorkomen dat er voorraden ontstaan van (gevulde) 

blikjes die niet bruikbaar meer zouden zijn en vernietigd moeten worden. 

De Vereniging MVN is voor het realiseren van een inzamelsysteem voor drankenblikjes 

waarbij zoveel mogelijk blikjes worden geretourneerd, zodat de wettelijke 

inleverdoelstelling van 90% ieder jaar opnieuw ruimschoots  wordt gehaald. Op die manier 

wordt een bijdrage geleverd aan het verlagen van de inzet van primaire grondstoffen. Een 

consumentvriendelijk systeem is hiervoor essentieel. Dit betekent minimaal een 

innameplicht voor alle verkooppunten, aangevuld met extra inleverpunten op strategische 

locaties. 
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Huidig inzamelsysteem eenvoudig aanpasbaar 

De statiegeldautomaten in de supermarkt voor bierflesjes en grote en kleine PET-flessen, zijn op korte 

termijn eenvoudig geschikt te maken voor drankblikjes. Volgens de leveranciers van de 

statiegeldmachines in Nederland is slechts een kleine software-aanpassing in de aanwezige apparatuur 

nodig om drankblikjes te accepteren. Deze uitbreiding is naar verwachting ruim voor januari 2023 te 

realiseren.   

Aanvulling strategische locaties 

In aanvulling op het inzamelsysteem bij de verkooppunten zijn daarnaast extra inleverpunten op 

strategische plekken noodzakelijk. CE Delft heeft in 2019 onderzoek gedaan naar het aantal gewenste 

inleverpunten voor PET-flesjes. In deze analyse wordt gesteld dat minimaal 10.000 inzamelpunten 

beschikbaar zouden moeten zijn. In Nederland zijn bijna 5000 supermarkten. MVN pleit er daarom 

voor om, naast het inzamelen in alle supermarkten, ook de andere verkooplocaties te voorzien van 

innamesystemen voor statiegeld, zoals kiosken, bioscopen, cafetaria’s en bemande tankstations. 

Flexibele inzamelpunten op specifieke locaties, zoals op het strand of bij evenementen kunnen een 

eenvoudige oplossing zijn, omdat een belangrijk deel van de drankenblikjes buitenshuis wordt 

gekocht. MVN pleit voor het starten van een pilot bij evenementen om de effectiviteit van dit type 

inzamelpunt te onderzoeken.  

Belang van recycling 

Voor maximale recycling van metalen verpakkingen en het behouden van de waardevolle 

grondstoffen, is het essentieel dat alle metalen drankverpakkingen ingeleverd worden. Hierdoor wordt 

het namelijk mogelijk om dit materiaal opnieuw te gebruiken voor nieuwe producten en daarmee het 

gebruik van primaire grondstoffen te verlagen. Metalen verpakkingen zijn oneindig recyclebaar zonder 

verlies van kwaliteit.  

Procesaanpak 

MVN vindt het belangrijk dat alle partijen uit de gehele keten aan tafel zitten bij de totstandkoming 

van een goedwerkend statiegeldsysteem voor drankblikjes: van blikfabrikant tot consument. Ook bij 

de verdere uitwerking van een goed werkend statiegeld systeem pleiten wij er dan ook voor om alle 

partijen te blijven betrekken.  

 

 

 

 

 

Over MVN 

De vereniging Metalen Verpakkingen Nederland is de brancheorganisatie van fabrikanten van metalen 

verpakkingen. We werken aan het sluiten van de kringloop van metalen verpakkingen en promoten duurzaam 

gebruik van grondstoffen en energie in de hele keten. Metaal is met een recyclepercentage van 95% kampioen 

recycling. Voor meer informatie www.metalenverpakkingen.nl  

Voor vragen kunt u contact opnemen met Vera Ortmanns, via 088 400 85 24 


